
Protokół Nr XLVI/2018

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia  27 kwietnia 2018 r.

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XLVI sesję
Rady  Gminy  Barciany.  Powitała  Wójta  Gminy  Barciany  –  Ryszarda  Kozyrę,  radnego
powiatowego – Hansi Jurgena Maleckiego, Sekretarza Gminy – Annę Tereszko,  Skarbnika
Gminy –  Iwonę  Bepirszcz. Powitała  następnie  zaproszonych  gości:  przedstawicieli  służb
mundurowych: I Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Kętrzynie - mł. insp. Marcina
Piechotę,  p.o.  Komendanta  Powiatowego  PSP w  Kętrzynie  -   bryg.  mgr  inż.  Szymona
Sapiehę, w zastępstwie Komendanta Placówki Straży Granicznej w Barcianach – porucznika
SG Piotra  Tylickiego – kierownika zespołu służby granicznej  oraz starszego chorążego –
Mariusza Staworko. Powitała młodzież gimnazjalną ze Szkoły Podstawowej w Barcianach
wraz z nauczycielką – Panią Katarzyną Kaliszewską. Powitała następnie dyrektorów szkół i z
tego  miejsca  usprawiedliwiła  nieobecność  Pani  Ewy  Bilskiej  –  Dyrektorki  ze  Szkoły
Podstawowej  w  Drogoszach  ze  względu  na  ważną  uroczystość  szkolną.   W  następnej
kolejności powitała  kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Barciany oraz sołtysów.
Powitała członków Rady Gminy Barciany i na podstawie listy obecności stwierdziła quorum
– 14 obecnych Radnych, wyjaśniając przy tym, że radna Małgorzata Mateusiak przebywa na
zwolnieniu lekarskim. Powitała protokolantkę. W trakcie obrad Przewodnicząca Rady Gminy
zarządziła 1 – 10 minutową przerwę. Ponadto, w trakcie trwania obrad sesji salę opuściło 2
radnych.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas stwierdziła, że protokół
z XLV sesji z dnia 28 marca 2018 r. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy
są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto jest za przyjęciem
protokołu. W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 11
radnych, głosów przeciw nie było, 3 radnych wstrzymało się od głosu.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,
że zgodnie z § 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz
z materiałami 7 dni przed sesją.  Dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedsta-
wiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że na jej ręce wpłynął wniosek
Wójta Gminy Barciany, który przedstawiła, a następnie poddała ten wniosek pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 14 głosami za. Następnie Przewodnicząca
Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko przedstawiła porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między
sesjami.
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6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7.  Ocena  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego,  w  tym  ochrony  przeciwpożarowej  w
Gminie  Barciany  za  rok  2017  oraz  informacja  o  aktualnym  stanie  bezpieczeństwa  –
Komendant  Powiatowy  Policji,  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnej,
Komendant Placówki Straży Granicznej.
8. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Barciany za 2017 rok.
9. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2017 rok.
10. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Barciany na
lata 2018-2031.
11.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.
12.  Projekt  uchwały  w sprawie  zmian w uchwale  Nr XXXIX/280/2017  Rady Gminy
Barciany  z dnia  26 października  2017 r.  w  sprawie  określenia  stawek  podatku  od
środków transportowych.
13. Apel Rady Gminy Barciany do Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego oraz
do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie o podjęcie natychmiastowych działań w celu
przeprowadzenia gruntownego remontu drogi wojewódzkiej nr 590.
14. Przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w Urzędzie
Gminy w Barcianach w dniu 12 kwietnia 2018 r.
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
16. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                  
17. Wnioski mieszkańców.                                                                                                           
18. Sprawy różne.                                                                                                                         
19. Zakończenie obrad.

Ad 5.  Przewodnicząca Rady Gminy –Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu).
Dodał, że 22 maja spodziewana jest wizyta Rosjan w ramach programu Polska Rosja 2014 –
2020.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
złożoną informację. Uzupełniła, że w ubiegłą niedzielę Wójt Gminy uczestniczył we mszy
św.  w kościele w Mołtajnach. Podczas tej mszy były obchodzone uroczystości związane z
zakończeniem części prac remontowych, a także składano Wójtowi Gminy podziękowanie za
okazaną pomoc finansową w remoncie dachu koscioła.  Na jej ręce wpłynęło pismo, które
następnie odczytała. Autorką tego pisma była Pani Barbara Dziadyk.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra podziękował  za pamięć, uzupełniając, że to także zasługa
Rady Gminy.

 

Ad  6. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Radny Roman Głód:

2



- w ubiegłym roku zgłaszał potrzebę ułożenia progu zwalniającego na osiedlu w Mołtajnach;
otrzymał pismo, że zrobione będzie to w 2018 r.; złożył zapytanie – czy próg  zwalniający
zostanie wykonany, czy nie – w przypadku odpowiedzi negatywnej podanie powodu;

- zgłosił potrzebę ustawienia znaku zakaz parkowania (po zweryfikowaniu takiej możliwości)
przy bloku nr 45 - uzasadnił, że ciężko tą drogą przejechać dużym sprzętem rolniczym, bo
zatrzymuje się tam autokar;

-  zadoleń  na  drodze  powiatowej  Nr  1711N  na  odcinku  Mołtajny  –  Św.  Kamień;
poinformował, że zgłaszał już interpelację w tej sprawie; otrzymał odpowiedź, że zadolenia
zostały  naprawione,  natomiast  zadolenia  pojawiły  się  ponownie,  w  szczególności  w
miejscach,  gdzie  znajdują  się  przepusty,  zwłaszcza  za  cmentarzem  –  zarwała  się
nawierzchnia;

-  brak  odcinka  chodnika  (ok.  40  m)  w  centrum  miejscowości  Mołtajny  przy  drodze
powiatowej Nr 1713N.

Radny Piotr Drozd powiedział, że jego interpelacja dotyczy drogi powiatowej Nr 1398N w
sprawie  niedrożności  przepustu  w  miejscowości  Silginy  za  gospodarstwem  Pana  Skalij.
Wyjaśnił, że chodziło mu o drogę, bo przez niedrożność przepustu woda wylewa się na drogę
i jest uszkadzany asfalt. Dodał, że miał w interesie dobro, bo oczyszczając rów i przepust,
można by zaoszczędzić środki na ewentualnym remoncie drogi. Zgłosił, że po huraganach 3
lata temu, w rowie przy tej drodze nadal zalegają korzenie 3 jesionów i one tamują przepływ
wody.  Ponadto zgłosił potrzebę modernizacji drogi Nr 1713N Barciany – Mołtajny i dalej na
odcinku Mołtajny – Świety Kamień, bo jest w opłakanym stanie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop zgłosił interpelację dotyczącą:

-  w  sprawie  oznakowania   miejscowości  Cacki  z  drogi  powiatowej  Nr  1713N  w
miejscowości Bobrowo ( jadąc od Barcian skrzyżowanie w miejsc. Bobrowo za przystankiem
autobusowym, kierunek na prawo );

- w sprawie błędnego oznakowania  miejscowości Czaczek z drogi wojewódzkiej Nr 591.
Wyjaśnił, że przy tej drodze,  pomiędzy miejscowościami Gradowo a Ruta umieszczony jest
znak kierunkowy „Cacki 2”, a powinien być znak „Czaczek 2”;

- zgłosił,  iż na drodze gminnej z Bobrowa  w kier. miejsc. Cacki przejechała równiarka i
naruszyła strukturę nawierzchni ( tj. wyciągnęła gruz ). Prosi o ubicie bądź zasypanie tych
nierówności.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  zgłosił następujący wniosek – w
2017 roku planowana była inwestycja: Przebudowa ulic Szkolna, Młynowa, Mickiewicza,
Kościelna  i  Plac  Wolności  w  Barcianach.  Niestety,  z  chwilą  otrzymania  materiałów
sesyjnych, zauważył, że jest zmniejszenie na tej inwestycji, która miała być wykonywana ze
„schetynówek”.  Dodał, że żadna jeszcze inwestycja w naszej gminie, a jesteśmy dość liczną
gminą  na  terenie  województwa  warmińsko  –  mazurskiego,  i  władze  marszałkowski,
wojewódzkie powinny  się liczyć z mieszkańcami i mieć wzgląd na to, że tu tez mieszkają
producenci mleka, zboża i dostarczają dla Państwa. Dowiaduje się, że wniosek nie uzyskał
wymaganej liczby punktów. Zapytał, co o tym zaważyło, że zabrakło punktów, aby zadbać o
wizerunek Urzędu Gminy, który wykonuje zadania   zlecone z Urzędu Wojewódzkiego.

3



Radny  Grzegorz  Całuch  zgłosił  na  prośbę  mieszkańców  miejscowości  Gęsie  Góry
interpelację w sprawie wycięcia 2 lub 3 drzew w kierunków bloków. Uzasadnił, że drzewa te
stwarzają zagrożenie, są pochylone. Dodał, że w tym miejscu planowane jest umieszczenie
punktu selektywnej zbiórki śmieci.

Radny Robert Gastołek zgłosił na prośbę mieszkańców wniosek o udrożnienie przepustu pod
drogą gminną w stronę Państwa Zapadka, za mostem.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zgłosiła interpelacje
na prośbę mieszkańców Staniszewa w sprawie  naprawy oczyszczalni ścieków. Wyjaśniła, że
już od kilku miesięcy oczyszczalnia nie spełnia swoich funkcji. Monity telefoniczne miesz-
kańców nie przyniosły żadnych efektów.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop poinformował Przewodniczącą Rady, że
w dniu dzisiejszym ekipa pracowników usunęła usterki.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas udzieliła następnie
głosu dla pani  Katarzyny Kaliszewskiej – nauczycielce SP Barciany wraz z młodzieżą.

Pani Katarzyna Kaliszewska przedstawiła projekt Erasmus Plus, polegający na międzynaro-
dowej współpracy placówek edukacyjnych, władz oświatowych i in. organizacji zajmujących
się edukacją szkolną. Skierowany do uczniów SP Barciany w celu rozwijania m.in. kompe-
tencji językowych, w całości finansowany ze środków unijnych  ( 30 tys E). Okres realizacji
od 09.2016 do 08.2019.  Młodzież omówiła dwa wyjazdy do Niemiec oraz Anglii (prezenta-
cja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
przedstawiona prezentację. Pogratulowała młodzieży aktywności i życzyła sukcesów.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przypomniał o wymianie językowej w naszej Gminie sprzed
kilku lat.

Ad. 7. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas   powiedziała,
że kolejnym punktem dzisiejszej sesji jest Ocena bezpieczeństwa i porządku publicznego, w
tym ochrony przeciwpożarowej w Gminie Barciany za rok 2017 oraz informacja o aktualnym
stanie bezpieczeństwa – Komendant Powiatowy Policji, Komendant Powiatowy Państwowej
Straży Pożarnej, Komendant Placówki Straży Granicznej. Poprosiła w pierwszej kolejności  I
Zastępcę  Komendanta  Powiatowego  Policji  w Kętrzynie  -  mł.  insp.  Marcina  Piechotę  o
zabranie głosu.

I  Zastępca  Komendanta  Powiatowego  Policji  w  Kętrzynie  -  mł.  insp.  Marcin  Piechota
przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i  porządku publicznego za rok 2017 oraz
informację  o  aktualnym  stanie  bezpieczeństwa  w  formie  prezentacji  multimedialnej 
( informacja ta stanowi załącznik do protokołu).
 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
wypowiedź i zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było. Poprosiła następnie  p.o.
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Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie bryg.mgr inż. Szymona
Sapiehę o zabranie głosu.

 

P.o.  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Kętrzynie  bryg.  mgr  inż.
Szymon Sapieha przedstawił ocenę bezpieczeństwa i porządku publicznego, w tym ochrony
przeciwpożarowej  w  Gminie  Barciany  za  rok  2017  oraz  informację  o  aktualnym  stanie
bezpieczeństwa  w formie prezentacji multimedialnej ( informacja ta stanowi załącznik do
protokołu).
 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
wypowiedź i zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Poprosiła następnie porucznika SG Piotra
Tylickiego – kierownika zespołu służby granicznej, w zastępstwie za Komendanta Placówki
Straży Granicznej w Barcianach   o przedstawienie informacji.

 

W zastępstwie Komendanta Placówki Straży Granicznej w Barcianach  porucznik SG Piotr
Tylicki – kierownik zespołu służby granicznej przedstawił ocenę bezpieczeństwa i porządku
publicznego  w  Gminie  Barciany  za  rok  2017  oraz  informację  o  aktualnym  stanie
bezpieczeństwa w formie prezentacji multimedialnej  ( informacja ta stanowi załącznik do
protokołu). 

 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
wypowiedź i zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

 

Radny Grzegorz Całuch zapytał, czy w związku z mistrzostwami w Rosji w piłce nożnej
będzie uruchomione przejście graniczne w Michałkowie.  

Porucznik  SG Piotr  Tylicki  –  kierownik  zespołu  służby granicznej  odpowiedział,  że  nie.
Będzie natomiast uruchomiony dodatkowo osobowy przejazd przez Braniewo - Mamonowo .
Dodał, że na czas mistrzostw będą oddelegowani funkcjonariusze SG z Barcian.   

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
prezentacje.
 
Ad 8. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas   powiedziała,
że kolejnym punktem dzisiejszej  sesji  jest  Ocena zasobów pomocy społecznej  w Gminie
Barciany  za  2017  rok.  Poprosiła  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w
Barcianach o przedstawienie tego sprawozdania.

Pani  Maria  Pyrcz  -  Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Barcianach
omówiła sprawozdanie - Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Barciany za 2017 rok
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
omówienie sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było. 
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Ad 9. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas   powiedziała,
że kolejnym punktem dzisiejszej sesji jest Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi
za 2017 rok. Poprosiła Sekretarza Gminy o zabranie głosu.

Sekretarz Gminy – Pani Anna Tereszko omówiła sprawozdanie - Analiza stanu gospodarki
odpadami komunalnymi za 2017 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za
omówienie sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było. 

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  zwrócił  uwagę  na  właściwe  segregowanie  odpadów
zielonych.  Poprosił,  by  odpady  zielone  np.  obierki  z  ziemniaków,  liście  kapusty
zagospodarowywać  na  kompostowniku.  Wyjaśnił,  że  bioodpady  są  ciężkie  i  powodują
zwiększony masę przy dostarczaniu ich na wysypisko.

Ad 10- 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas   powie-
działa, że kolejnymi punktami obrad są  projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Pro-
gnozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2018
rok.  

Skarbnik  Gminy-  Iwona  Bepirszcz  powiedziała,  że   zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej wynikają ze zmian w budżecie. Omówiła następujące zmiany w budżecie:

Dochody:

 W związku z decyzją Wojewody Warmińsko - Mazurskiego z dnia 17 kwietnia 2018
roku zwiększa się plan dochodów w rozdziale 80101 Szkoły Podstawowe o kwotę 8.000,00
zł, na dofinansowanie realizacji wieloletniego Programu Rozwoju Czytelnictwa.

W związku z decyzją Wojewody Warmińsko - Mazurskiego z dnia 18 kwietnia 2018
roku  zwiększa  się  plan  dochodów  w  rozdziale  01095  Pozostała  działalność  o  kwotę
1.227.550,30 zł zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju.

W związku z decyzją Wojewody Warmińsko - Mazurskiego z dnia 19 kwietnia 2018
roku  zwiększa  się  plan  dochodów  w  rozdziale  85415  o  kwotę  96.960,00  zł,  na
dofinansowanie świadczeń  pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym.

Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 60078 w związku z otrzymaniem promesy 
na  dofinansowania  zadania  pn.  „Remont  mostu  w  ciągu  drogi  gminnej  Nr  125008N  w
miejscowości Krelikiejmy” kwota 240.000,00 zł

 

Wydatki:

 

W związku z realizacją  przez Szkołę Podstawową w Mołtajnach zadań w ramach
Narodowego  Programu  Rozwoju  Czytelnictwa  zwiększa  się  plan  wydatków  w rozdziale
80101 § 4240 o kwotę 4.000,00 zł.
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W  związku  z  realizacją  przez  Szkołę  Podstawową  w  Windzie  zadań  w  ramach
Narodowego  Programu  Rozwoju  Czytelnictwa  zwiększa  się  plan  wydatków  w rozdziale
80101 § 4240 o kwotę 4.000,00 zł. W związku z powyższym przesuwa się na wkład własny
kwotę  1.000,00 zł w rozdziale 80101 z § 4040 na § 4240.

 

Na wniosek Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach
zwiększa  się  plan  wydatków  na  podstawie  decyzji  wojewody  w  rozdziale  85415  na
dofinansowanie  świadczeń  pomocy  materialnej  dla  uczniów  o  charakterze  socjalnym  o
kwotę  96.960,00  zł.  Dokonuje  się  również  przesunięć  między  rozdziałami  w  §  4040  z
rozdziału 85219 na 85228 o kwotę 1.160,00 zł oraz w § 3110 z rozdziału 8595 (dożywianie)
na 85230 (prace społeczno–użyteczne) kwota 10.000,00 zł.

 

Na  wniosek  Pani  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Drogoszach  dokonuje  się
przesunięć w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe z § 4010 wynagrodzenia na 4260 zakup
energii o kwotę 17.000,00 zł.

 

W Urzędzie Gminy zwiększa się plan w rozdziale 01095 o kwotę 1.227.550,30 zł na
realizację zadania zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju.

Dokonuje się przesunięć w rozdziale  60095 między paragrafami na ogólną kwotę
500,00 zł z§ 3020 na § 4280 oraz w rozdziale 60016 z § 4300 na § 6050 o kwotę 117,53 zł.

W  związku  z  wnioskiem  sołectwa  Ogródki   przesuwamy  środki   pomiędzy
paragrafami w rozdziale 75075 oraz 92109 oraz 92195 na ogólną kwotę  2.840,73 zł.

W związku z pismem Komendanta Placówki Straży Granicznej w Barcianach 
zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75406 Straż Graniczna zmniejszając w rozdziale 
75412 Ochotnicza Straż Pożarna o kwotę 3.000,00 zł.

 

Wydatki inwestycyjne:

 

W związku z zaleceniami sanepidu na wniosek Pana Dyrektora Szkoły Podstawowej
w Barcianach tworzy się zadanie pn. „Modernizacja pomieszczeń stołówki i kuchni szkolnej
w Szkole Podstawowej w Barcianach” kwota inwestycji 10.000,00 zł.

            W związku z promesą tworzy się zadanie pn. „Remont mostu w ciągu drogi gminnej
Nr 125008N w miejscowości Krelikiejmy” kwota inwestycji 300.000,00 zł.

            W związku z  otrzymanym odszkodowaniem od ubezpieczyciela  tworzy się  nowe
zadanie pn. „Modernizacja pokrycia dachu na obiekcie hali sportowej w Barcianach” kwota
inwestycji 20.000,00 zł.

W związku z ubieganiem się o dofinansowanie w ramach programu Polska – Rosja
tworzy  się  zadanie  pn.  „Budowa  Sali  koncertowej  przy  Gminnym  Ośrodku  Kultury  w
Barcianach” kwota inwestycji 20.000,00 zł.

Na wniosek  Pani  Sołtys  sołectwa  Ogródki  zwiększa  się  środki  na  inwestycję  pn.
„Wykonanie przyłącza energetycznego do wiaty” w miejscowości Ogródki o kwotę 3.000,00
zł
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Zmniejsza się plan wydatków w zadaniu Modernizacja oświetlenia na terenie gminy
Barciany o kwotę 3.000,00 zł.

W  związku  z  pismem  ze  Starostwa  Powiatowego  w  Kętrzynie  zwiększa  się  w
rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe w § 6300 pomoc finansowa udzielana między
jednostkami z przeznaczeniem na inwestycję "Przebudowa drogi powiatowej nr 1590N na
odcinku Rodele - Dębiany" o kwotę 100.000,00 zł.

W  związku  z  pismem  ze  Starostwa  Powiatowego  w  Kętrzynie  zwiększa  się  w
rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe w § 6300 pomoc finansowa udzielana między
jednostkami z przeznaczeniem na inwestycję "Przebudowa drogi powiatowej nr 1713N na
odcinku Barciany - Bobrowo" o kwotę 100.000,00 zł

 Zmniejsza się plan wydatków na realizację inwestycji "Budowa ścieżki rowerowej
Barciany – Stara Różanka" o kwotę  170.000,00 zł

Zmniejsza  się  plan  wydatków  na  realizację  inwestycji  pn.  „Przebudowa  Drogi
Gminnej w Windzie” o kwotę 70.000,00 zł

Zmniejsza się plan wydatków na realizację inwestycji pn. „Przebudowa ulic Szkolna,
Młynowa, Mickiewicza, Kościelna i Plac Wolności w Barcianach I etap” o kwotę 111.000,00
zł

Powiedziała  następnie,  że  podczas  wczorajszego  posiedzenia  komisji  wpłynęły  dwa
wnioski  formalne  o  wycofanie  ze  zmian  w  budżecie  wniosków  Straży  Granicznej  oraz
sołectwa Ogródki.

Następnie głos zabrał Wójt Gminy – Ryszard Kozyra, który odniósł się w kwestii wniosków,
które  należy  poddać  pod  głosowanie  na  sesji.  Następnie  odniósł  się  w  kwestii  dróg
powiatowych.  Powiedział,  że  są  głosy  takie,  że  dużo  dokładamy do  dróg  powiatowych.
Wyjaśnił,  że  jeżeli  my byśmy zrezygnowali  z  dofinansowania,  to  szybko wezmą to inne
gminy i  dołożą  odpowiednią  pulę  pieniędzy.  Mamy w tej  chwili  przychylność  ze  strony
Zarządu Powiatu,  Rady Powiatu, dzięki radnym powiatowym – Panu Maleckiemu i Panu
Wiśniewskiemu.   Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o nasze drogi gminne – inwestycje, to niczemu
nie  zagraża:  jeżeli  chodzi  o  drogę  w Windzie,  to  liczyliśmy na  to,  że  Marszałek  ogłosi
konkurs w ramach PROW – tak jak była droga w Modgarbach dofinansowana, ale jeszcze nie
ogłosił,  a  nawet  gdyby,  to  wykonanie dopiero w przyszłym roku. Ulice w Barcianach w
ramach  „schetynówki”  –  wniosek  nie  przeszedł.  Wyjaśnił,  że  te  środki  są  rządowe,  od
Wojewody.  W ramach  tego  konkursu  liczy  się  poprawa   bezpieczeństwa,  co  jest  bardzo
trudno uzasadnić, że te ulice są bardzo ruchliwe. Dodał, że wniosek został złożony ponownie
z nowych środków, ale  zaznaczył   że  finansowanie wynosi 80 % do 20 %. Czyli  udział
własny 100 tys zł, a poprzednio było 400  tys zł. Odniósł się następnie do wniosków Straży
Granicznej i Sołectwa Ogródki. Powiedział, że ze Strażą Graniczną współpracujemy, trudno
jest odmówić, bo Straż Graniczna wspiera nas w wielu zadaniach, zabezpieczają imprezy.
Odniósł  się  następnie  w  kwestii  wniosku  Sołectwa  Ogródki.  Wyjaśnił  że  pieniądze  z
funduszu  sołeckiego  w  ubiegłym  roku  zostały  wstrzymane  z  tego  względu,  że  nie  było
zwrotu środków w wysok. 1,5 mln zł za drogę w Mogdarbach, co spowodowało sporą lukę w
budżecie, a spodziewaliśmy się, że te pieniądze spłyną do końca roku. Planowane środki do
Sołectwa  Ogródki  są  z  modernizacji  oświetlenia.  Dodał,  że  w  ostatnich  8  latach  żadna
inwestycja  nie  była  robiona  w  Ogródkach,  oprócz  świetlicy.  Poprosił  o  rozwagę  w
głosowaniu.   
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Radny Robert Gastołek poprosił radnych o przychylność i wsparcie sołectwa. Wyjaśnił, że
tam są organizowane festyny i sąsiedzi nie chcą  partycypować w kosztach prądu, ponieważ
za  ubiegły  rok  pojawiły  się  faktury  zaległe.  Jest  proponowane  rozwiązanie  –  licznik  na
żetony. Prosi o przychylność.

Radny Piotr Drozd zabrał głos i powiedział, że w swoim sołectwie też organizuje festyn i
ciągnie prąd od sąsiadów, spisuje się licznik. To wychodzą nieduże środki. Jest przeciwny
temu,  bo  w  jego  sołectwie  w  ubiegłym  roku  przeznaczyli  środki  na  drogi  gminną  w
projekcie, który nie przeszedł. W tym roku środki z funduszu sołeckiego chcą przeznaczyć na
zatoczkę autobusową bądź też do modernizacji mostu, a mieszkańcy chcą siłownię. I teraz,
jak on zagłosuje za tym, aby dofinansować dla Ogródek, to mieszkańcy powiedzą, dlaczego
oni mają dokładać do zatoczki czy mostu.

Radny Roman Głod powiedział, że nie wie, co ma w tej sytuacji powiedzieć. W ubiegłym
roku wstrzymano  z  funduszu  sołeckiego  ponad 9  tys  zł.  Było  obiecane,  że  te  pieniądze
wrócą . Też jest przeciwny dofinansowaniu dla Sołectwa Ogródki.   

Radny Zbigniew Stanicki także ma wątpliwości, bo na terenie gminy jest kilka takich wiat i
będą kolejne wnioski sołectw.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że także
nie traktuje tej sprawy jako rzeczy priorytetowej. Obawia się, że odezwą się inne sołectwa,
które  nie  wykorzystały  środków  w  ubiegłym  roku  i  upomną  się  o  nie.  Ponadto,  jeżeli
mówimy o przekierowaniu środków dla Straży Granicznej, nasuwają jej się na myśl budżety
szkół. Współpraca ze Strażą Graniczną jest owocna, co także zostało zaakcentowane podczas
prezentowania działalności, ale ekonomia jest bezlitosna.    

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesłąw Gajdowski, który powiedział, że
miał wczoraj przyjemność prowadzić wspólne posiedzenie komisji. Długo trwała dyskusja w
kwestii zmian w budżecie, a szczególnie w kwestii tych dwóch wniosków.  Zostały zgłoszone
wnioski formalne w tej sprawie i radni nie wyrazili zgody na przeznaczenie tych środków
zarówno dla Sołectwa Ogródki jak i  Straży Granicznej. Odniósł się następnie do pilnych
wydatków w oświacie – m.in. realizacji zaleceń Sanepidu. Powiedział, że głos radnych jest
ważny, ale też poprosił o wsłuchanie się w głos radnego Roberta Gastołka oraz Wójta Gminy.
W jego opinii  środki są zabezpieczone,  tak jak Wójt  wskazał.   Uważa jednak, że należy
uszanować wolę Rady, bo to zostało poddane pod głosowanie.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  powiedziała,  że
decyzje są podejmowane na sesji. Przypomniała, że projekt tej uchwały nie był opiniowany.
Radni wyrazili  jedynie swoje opinie.  Odniosła się także do wypowiedzi Wójta w kwestii
udzielania  dofinansowania do dróg powiatowych. Uważa, że należy dokończyć rozpoczęte
zadania  –  dotyczy  to  m.in.  drogi  w  Rodelach.  Uważa,  że  należy  także  korzystać  z
dofinansowania,  tam  gdzie  jest  to  możliwe.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława
Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za  dyskusję.  Poprosiła  o  zgłaszanie  uwag,
wniosków.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop,  członek  Komisji  Oświaty,  Kultury,
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Sportu i Spraw Socjalnych zgłosił wniosek formalny o nieudzielenie pomocy finansowej dla
Straży Granicznej w wysokości 3 tys zł.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poddała  pod
głosowanie  zgłoszony  wniosek.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem   tego  wniosku
głosowało 10 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  Zapytała, czy są jeszcze jakieś
wnioski.

Radny Piotr Drozd, Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i
Ochrony  Środowiska  zgłosił  wniosek  o  nieudzielenie  pomocy  dla  Sołectwa  Ogródki  w
kwocie 3 tys zł.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poddała  pod
głosowanie  zgłoszony  wniosek.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem   tego  wniosku
głosowało 10 radnych, 1 radny głosował przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu.  Więcej
wniosków nie zgłoszono.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas    poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie  projektu uchwały w
sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031 .

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop  odczytał  projekt uchwały w sprawie
zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   
podziękowała  za  odczytanie  projektu  uchwały,  po  czym poddała  go  pod  głosowanie.  W
głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

 

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   
odczytała  projekt  uchwały w sprawie  zmian  w budżecie  gminy na  2018  rok,  po  czym
poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za przyjęciem
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik
do protokołu). Zwróciła się z prośbą do Wiceprzewodniczącego Wiesława Gajdowskiego o
podpisanie uchwalonych uchwał ze względu na jej przewidywaną nieobecność.

 

Ad 12. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że  kolejnym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w uchwale  Nr
XXXIX/280/2017 Rady Gminy Barciany z dnia 26 października 2017 r. w sprawie określenia
stawek podatku od środków transportowych. Poprosiła Skarbnika Gminy o omówienie tego
projektu.
 
Skarbnik  Gminy  –  Iwona  Bepirszcz  powiedziała,  że  zgodnie  z  art.  10  ust.  1  ustały  o
podatkach i opłatach lokalnych, Rada Gminy, w drodze uchwały, określa wysokość stawek
podatku od środków transportowych. 26 października 2017 r. Rada Gminy podjęła  uchwałę
Nr XXXIX/280/2017. 19 marca tego roku zgłosił się jeden z podatników, który opłaca ten
podatek  zwrócił się z prośbą o zmniejszenie wysokości podatku od środków transportowych
z uwagi na duże dysproporcje w porównaniu z innymi gminami w Powiecie. Dodała, że jest
tylko jeden podatnik tego podatku. W wyniku rozważenia możliwości, stwierdzono, że jest to
na korzyść tego podatnika, a po drugie, jeżeli nie dokonamy takiej zmiany to istnieje ryzyko,
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że podatnik może zameldować się w innej gminie, więc możemy stracić nawet tę kwotę.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie.  Zapytała,  czy są pytania w tej  kwestii.  Pytań nie  zgłoszono. Powiedziała,  że
podczas wspólnego posiedzenia komisji  były wydane opinie.  Poprosiła Przewodniczących
Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu w sprawie: zmian
w uchwale  Nr  XXXIX/280/2017 Rady Gminy Barciany z dnia  26 października  2017 r.  w
sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Agnieszka  Kuczewska
powiedziała, że 6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie:
zmian w uchwale Nr XXXIX/280/2017 Rady Gminy Barciany z dnia 26 października 2017 r.
w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:
zmian w uchwale Nr XXXIX/280/2017 Rady Gminy Barciany z dnia 26 października 2017 r.
w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w  sprawie:  zmian  w uchwale  Nr  XXXIX/280/2017  Rady  Gminy  Barciany  z dnia
26 października 2017 r. w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas    poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego  o odczytanie tego projektu
uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –   Wiesław  Gajdowski  odczytał  projektu  uchwały  w
sprawie: zmian  w uchwale  Nr  XXXIX/280/2017  Rady  Gminy  Barciany  z dnia
26 października 2017 r. w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
odczytanie treści  projektu uchwały,  po czym poddała  go pod głosowanie.  W głosowaniu
jawnym  12  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest Apel Rady Gminy Barciany do Marszałka Województwa
Warmińsko – Mazurskiego oraz do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie o podjęcie na-
tychmiastowych działań w celu przeprowadzenia gruntownego remontu drogi wojewódzkiej
nr 590. Powiedziała, że uwagi radnych zostały uwzględnione. Odczytała następnie ten apel.
Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie zgłoszono. Następnie Przewodnicząca Rady
Gminy poddała niniejszy apel pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało
za przyjęciem apelu, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (apel stanowi załącznik
do protokołu).
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Ad 14. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko –
Dyjas powiedziała, że kolejnym punktem obrad jest przedstawienie protokołu Komisji Rewi-
zyjnej z kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Gminy w Barcianach w dniu 12 kwietnia 2018
r. Poprosiła o zaprezentowanie tego protokołu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej – Wiesława Antończyk przedstawiła  protokół
Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Gminy w Barcianach w dniu 12
kwietnia 2018 r. (protokół stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
przedstawienie tego protokołu.

Ad 15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas,  w  związku  z
opuszczeniem  obrad  sesji  przez  Wójta  Gminy  w  celu  innych,  pilnych  obowiązków
służbowych,  poprosiła Sekretarza Gminy – Annę Tereszko,  o udzielenie odpowiedzi na
interpelacje.

Sekretarz  Gminy – Anna Tereszko udzieliła  odpowiedzi  na interpelacje  radnego Romana
Głoda w sprawie:

- progu zwalniającego w Mołtajnach – odpowiedziała, że sądzi, że zostanie wykonany do
końca roku, jeżeli nie uda się tego wykonać, wówczas będzie przygotowane uzasadnienie;  

- w sprawie zakazu parkowania -  odpowiedziała, że interpelację przekaże do ZUDZiGM ;

-   zadoleń  na  drodze  powiatowej  Nr  1711N  na  odcinku  Mołtajny  –  Św.  Kamień-
odpowiedziała, że interpelację przekaże do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie;

-  brak  odcinka  chodnika  w centrum miejscowości  Mołtajny  przy  drodze  powiatowej  Nr
1713N  -  odpowiedziała,  że  interpelację  przekaże  do  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w
Kętrzynie.

Następnie Sekretarz Gminy – Anna Tereszko udzielił  odpowiedzi na interpelacje radnego
Piotra Drozda  w sprawie:

-   niedrożności  przepustu  w  miejscowości  Silginy   i  usunięcie  zalegających  korzeni  3
jesionów  -   odpowiedziała,  że  interpelację  przekaże  do  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w
Kętrzynie;

- potrzeba modernizacji drogi Nr 1713N Barciany – Mołtajny i dalej na odcinku Mołtajny –
Świety Kamień -  odpowiedziała, że interpelację przekaże do Zarządu Dróg Powiatowych w
Kętrzynie.

Z kolei Sekretarz  Gminy odpowiedział na interpelację Wiceprzewodniczącego Rady Gminy
– Adam Prokop:

-  w  sprawie  oznakowania   miejscowości  Cacki  z  drogi  powiatowej  Nr  1713N  w
miejscowości  Bobrowo  -   odpowiedziała,  że  interpelację  przekaże  do  Zarządu  Dróg
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Powiatowych w Kętrzynie;

- w sprawie błędnego oznakowania  miejscowości Czaczek z drogi wojewódzkiej Nr 591 - -
odpowiedziała, że interpelację przekaże do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie;

- w sprawie poprawy stanu  drogi gminnej z Bobrowa  w kier. miejsc. Cacki  odpowiedziała,
że interpelację przekaże do ZUDZiGM.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko na interpelację Wiceprzewodniczącego Rady Gminy –
Wiesława Gajdowskiego odpowiedziała, że Wójt Gminy wcześniej wyjaśnił dlaczego wnio-
sek na ulice w Barcianach w ramach „schetynówek” nie przeszedł.  

Następnie Sekretarz Gminy – Anna Tereszko na interpelację radnego Grzegorza Całucha w
sprawie wycięcia drzew  odpowiedziała, że interpelacja zostanie przekazana do Referatu Go-
spodarki Komunalnej i Inwestycji .

Na interpelację radnego Roberta Gastołka Sekretarz  Gminy odpowiedziała, że sprawa zosta-
nie przekazana do ZUDZIGM. 

Sekretarz Gminy dodała, że odpowiedź na interpelację Przewodniczącej Rady Gminy już zo-
stała udzielona w trakcie jej zgłaszania.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała
Sekretarzowi Gminy   za udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

 Ad 16. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
wolnych  wniosków  i  informacji.  Przypomniała,  że  podczas  wczorajszego,  wspólnego
posiedzenia komisji odczytywała odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych na interpelację
radnego  Piotra  Drozda.  Odczytała  następnie  pismo  radnego  Piotra  Drozda  do  Zarządu
Powiatu z dnia 17.04.2018 r. dot. drogi Skandawa – Garbno. 
Poinformowała,  że  w trakcie  obrad  sesji  wyszło  dwoje  radnych  –  wyjaśniła,  że  właśnie
dzisiaj  odbywa się turniej  piłki  siatkowej  samorządowców organizowany przez Starostwo
Powiatowe. Poinformowała,  ze Wójt Gminy także musiał  opuścić obrady sesji  z powodu
innych, pilnych obowiązków służbowych. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna
Stefańska  złożyła  informację  o  posiedzeniu  Komisji,  które  odbyło  się  24  kwietnia,  a
dotyczyła pracy placówek oświatowych. 

Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 17. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Pani Beata Górska - mieszkanka miejscowości Ogródki poprosiła o interwencję  w sprawie,
która jest już dobrze znana kierownikowi Zarządu Dróg Powiatowych. Chodzi o udrożnienie
przepustu pod droga powiatową w miejscowości Ogródki Wyjaśniła, że po powodzi jesiennej
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były próby udrożnienia tego przepustu, ale nieskutecznie. Rolnicy udrożnili rowy melioracyj-
ne, ale odcinek należący do Powiatu blokuje odpływ wody. Spowodowało to, że działki były
zalane i rolnicy mają z tego powodu kłopoty w ARiMR. 
Odniosła się następnie w kwestii nie udzielenia dofinansowania dla sołectwa Ogródki. Po-
wiedziała, że na budżet 30 milionowy 3 tys robi tyle zamieszania. Mieszkańcy rozumieli, że
nie można było wydać środków z funduszu sołeckiego w ubiegłym roku. Jeżeli  chodzi o
przyłącze na wiacie, to jest to temat odkąd powstał fundusz sołecki. Jeśli Rada głosuje za
funduszem sołeckim i trakcie roku wychodzą inwestycje, których nie da się zrealizować z
funduszu sołeckiego, więc może nie warto głosować nad przeznaczeniem środków na fun-
dusz sołecki, niech te pieniądze zostaną w budżecie. Odniosła się do wypowiedzi radnego
Drozda, że sołectwo przekazało środki na drogi – za jej kadencji środki z funduszu sołeckie-
go Ogródek często były w całości przekazywane na drogi. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas przerwała wypowiedź i
poprosiła o sformułowanie wniosku, bo taki jest punkt obrad sesji – wnioski mieszkańców.
Dodała, że w sprawach różnych jest możliwość wypowiedzi.

Pani Beata Górska nie złożyła żadnego wniosku. Podziękowała za wypowiedź. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, jako mieszkanka Gmi-
ny Barciany, zwróciła się do radnego powiatowego Hansiego Jurgena Maleckiego, informu-
jąc, iż na poprzedniej sesji Rady Gminy zgłosiła interpelację w sprawie naprawy nawierzchni
drogi powiatowej na odcinku Winda – Kiemławki.  Jednym z jej uzasadnień było to, że 1
maja właśnie tą droga będzie poruszała się pielgrzymka piesza. Wyjaśniła, że istotnie – cześć
drogi do górki została trochę załatana – zasypana grysikiem, natomiast dalszy odcinek nie
jest zrobiony i zapewne nie będzie do 1 maja. Zakrzaczenia, które tam zostały wycięte w po-
przednim sezonie, nadal zalegają. Ponadto, w dole robi się wysypisko śmieci – ogromne ilo-
ści, stoi tam woda. Nic się nie dzieje w tej sprawie. Ponadto, przywołała, że Pan Dyrektor
Kołtonowski upomniał ją personalnie, że powinna osobiście przyjechać do Zarządu Dróg, a
nie poprzez interpelacje zgłaszać wnioski. Uważa, że to jest wielki nie profesjonalizm ze
strony Pana Dyrektora.  Poprosiła radnego powiatowego o głos w naszej sprawie, bo jeżeli
nic się nie poprawi w tej sprawie, to obawia się że droga będzie nadawała się do zamknięcia,
bo już jest ograniczenie prędkości do 40 km/h.      

 
Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 18. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
spraw różnych. 

Głos zabrał radny powiatowy – Hansi Jurgen Malecki, który podziękowała za zaproszeni.
Wyjaśnił także, że nie uczestniczył w poprzednich sesjach, ponieważ terminy sesji w Gminie
Barciany zbiegły się z terminach sesji Powiatu. Wysłuchał wszystkich zgłoszonych uwag na
temat Powiatu. Odniósł się następnie do wydarzeń w Powiecie. Powiedział, że po 3 latach
sprawy się unormowały i już nie jest tak, że organ wykonawczy działa przeciwko organowi
stanowiącemu Powiatu. Uczestniczy także w posiedzeniach innych Gminy. Wsłuchuje się w
zgłaszane  sprawy i  przede  wszystkim dotyczą  one  dróg  powiatowych.  Uważa,  że  jeżeli
chodzi o tą kadencję, to uważa że są pewne rzeczy wstydliwe, ale nie dotyczy to inwestycji,
bo  nakłady na  inwestycje  drogowe są  nieporównywalne.  Teraz  nakłady inwestycyjne  na
przebudowę dróg są większe niż 3 sąsiednie powiaty razem wzięte, a z tego w większości dla
Gminy Barciany.  Podziękował radnym – dla Piotra Drozda oraz Roberta Gastołka, a także
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mieszkańcom wsi  Solkieniki,  za  to,  ze  w jego  staraniach  o  umieszczenie  takich  dużych
inwestycji w budżecie, bardzo mu pomagali, popierali. Powiedział, że jest niewiadome, czy
projekt dotyczący przebudowy drogi Barciany – Bobrowo przejdzie i będzie zrealizowany.
Dodał,  że  poprze  zaniedbania  poprzedniego  Zarządu,  który7  nie  dopilnował,  aby  ta
inwestycja znalazła się na głównej liście, a nie na 4 miejscu listy rezerwowej.  Odniósł się
następnie do pisma radnego Drozda i powiedział,  że ma sceptyczny pogląd na tę sprawę.
Uważa, że jest to niepotrzebne, ponieważ dużo wcześniej radni powiatowi zadecydowali o
tym, że droga będzie robiona od strony mostu,  a nie od strony Garbna i  niektórzy radni
powiatowi poczuli  się trochę urażeni,  bo jeżeli  się pisze,  że „cokolwiek zrobicie to i  tak
zrobicie źle” > nie wie jak się teraz odnieść, bo miał pomysł na to, aby zabezpieczone środki
na  drogę  Barciany  –  Bobrowo  z  wniosku  który  nie  przeszedł,  wykorzystać  na  Gminę
Barciany  i  uzyskać  poparcie  radnych.  Uważa  także,  że  stwierdzenie  dotyczące  pana
Niedziółka, że wykonał jakąś tam rzecz z za biurka, jest troszeczkę trywialne i obrażające,
ponieważ  w  tym  czasie,  kiedy  zapadały  decyzje,  on  osobiście  też  był  na  tej  drodze  i
praktycznie drogi koło Garbna nie było widać, bo była zalana wodą, a od strony mostu była
droga  jeszcze  w  miarę  względna.  Prosi  nie  urażać  ludzi,  radnych  powiatowych,  bo  on
potrzebuje zwolenników, poparcia. Przytoczył, że Rada Powiatu przyjęła uchwałę intencyjną
jego autorstwa dot. dokończenia drogi Solkieniki- Garbno w 2018 roku. Więc, jeżeli pojawią
się jakieś środki, to one zgodnie z uchwała zostaną przeznaczone na dokończenie tej drogi.
Jeżeli chodzi o inne wnioski to uważa pismo  Pana Kołtanowskiego za aroganckie i jego
działalność  podlega  krytycznej  ocenie  przez  radnych  powiatowych.   Osobiście  przekaże
wnioski zgłoszone przez radnych dla pana Kołtanowskiego. 

Głos zabrał radny Roman Głód, który odniósł się do drogi Barciany – Bobrowo. Zapytał,
dlaczego droga jest planowana tylko do Bobrowa.  Wyjaśnił, że w samych Mołtajnach  jest
800 mieszkańców, a w Bobrowie 150. Ponad 1 tys osób mieszka w sołectwie Mołtajny. Jest
duże natężenie ruchu.  Nie rozumie tego, dlaczego droga będzie robiona tylko do Bobrowa.
Poprosił o wyjaśnienie.  

Radny  powiatowy –  Hansi  Jurgen  Malecki  odpowiedział,  że  problem nie  dotyczy  tylko
natężenia ruchu. To jest duża inwestycja , bo mówi się o inwestycji sięgającej aż do Św.
Kamienia. Takie duże zadanie robi się w etapach i to byłby I etap.

Głos zabrał ponownie radny Roman Głód, który powiedział, że nikt do tej pory nie mówił  o
etapach i temat powraca zawsze przed wyborami. 

Radny powiatowy –  Hansi  Jurgen  Malecki  odpowiedział,  że  decydujące  jest  pozyskanie
środków zewnętrznych. 

Głos zabrał radny Piotr Drozd, który odniósł się do sytuacji w sprawie drogi w Garbnie.
Powiedział,  że  mieszkańcy mają do niego pretensje,  a  on ręczył  głową,  że droga będzie
robiona od mostu, a nie od końca. A teraz com jeżeli droga w Mołtajnach nie przejdzie, to
będzie robiona droga w Solkienikach. Proponuje chociaż trochę wykonać drogę w kierunku
Motajn. Prosi o jawność.

Radny  powiatowy  –  Hansi  Jurgen  Malecki  podziękował  radnym  z  Gminy  Barciany  za
wsparcie inwestycji drogowych, za to że jest pomoc finansowa. Dla niego to kolejny atut w
przekonywaniu radnych powiatowych do inwestycji w Gminie Barciany.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podkreśliła,  że  to
jednak w Gminie Barciany jest największa ilość dróg powiatowych i nie powinno dziwić, że
środków jest aż tyle, bo drogi powiatowe są w złym stanie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, że miło mu jest słyszeć
kwoty, ale we wczorajszej dyskusji komisji nasunęły się wnioski. Rada Powiatu występuje do
innych samorządów o partycypację w kosztach 50/50. Zauważył, że nikt z Rady Powiatu nie
uzgadnia kwestii, które drogi powinno się remontować w pierwszej kolejności. Po drugie –
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głównym inwestorem jest Starostwo i to one odbiera zadanie. Proponuje, aby także Urząd
Gminy miał prawo uczestniczyć w odbiorze zadań inwestycyjnych, bo z reguły płyną uwagi
od mieszkańców na temat niewłaściwego wykonania. 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  na
wczorajszym posiedzeniu padła propozycja, aby zaprosić na najbliższe możliwe posiedzenie
komisji  radnych  powiatowych  i  przedstawicieli  z  Zarządu  Dróg  Powiatowych,  aby
porozmawiać,  dojść  do  porozumienia.  Zapytała  Panią  Beatę  Górską,  czy  chce  złożyć
wniosek.

Pani Beata Górska nie złożyła wniosku.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 19. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas,  w  związku  z
wyczerpaniem porządku obrad XLVI sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz.
16.50, dziękując wszystkim za udział.

                     
   Przewodnicząca Rady Gminy Barciany

                                    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Aneta Żelichowska
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